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Zápis ze schůze Výboru pro regiony 
Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

Úřad vlády ČR – 27. ledna 2012 

Přítomni / Omluveni: viz prezenční listina (Příloha č. 1 k zápisu). 

Schůzi Výboru pro regiony Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále jen 
„Výbor“) řídil jeho předseda Ing. R. Haken. 

Program schůze 

1) Zahájení, úvod 

2) Kontrola zápisu a plnění úkolů 

3) Aktuální informace ze sekretariátu RVNNO 

4) Vystoupení zástupců Evropské platformy sociálních podniků REVES – k podpoře 
sociálního podnikání v rámci Evropské unie 

5) Diskuse k vystoupení zástupců Evropské platformy sociálních podniků REVES 

6) Aktuální informace o aktivitách Výboru pro Evropskou unii RVNNO 
Nástroje k podpoře principu partnerství a uplatňování partnerských přístupů pro 
programové období Evropské unie 2014 – 2020 

7) Diskuse k závěrům pracovní skupiny Výboru pro regiony RVNNO 
Vyhodnocení činnosti výboru za uplynulé období, koncepce výboru pro rok 2012 a výhled 
na delší období, členství ve výboru – členové, stálí hosté, náhradníci – diskuse o konečné 
podobě složení Výboru. 

8) Analýza krajských dotačních systémů z pohledu NNO a z pohledu krajů 
Dokončení přípravy podkladu pro RVNNO 

9) Návrhy termínů schůzí Výboru pro regiony RVNNO pro rok 2012 

10) Různé 

Ad 1) Zahájení, úvod 

Schůzi Výboru zahájil jeho předseda Ing. R. Haken a přivítal přítomné. Uvedl, že bod 
č. 2 bude přesunut na konec dnešní schůze a přešel hned k bodu č. 3. 
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Ad 3) Aktuální informace ze sekretariátu RVNNO 

Aktuální informace ze sekretariátu Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále 
jen „RVNNO“) přednesl Ing. M. Vyšín. 

Ing. M. Vyšín informoval přítomné, že RVNNO má nového předsedu. Stal se jím dne 
25. října 2011 ministr práce a sociálních věcí Dr. Ing. Jaromír Drábek. Současně s jeho 
jmenováním šel do vlády návrh na změnu Statutu RVNNO, který rozšiřoval počet 
místopředsedů RVNNO ze dvou na tři. Tento návrh byl rovněž schválen. Dne 18. ledna 2012 
jmenovala vláda dva nové místopředsedy RVNNO: Bc. Vladimíra Šišku, MBA, 1. náměstka 
ministra práce a sociálních věcí, a Mgr. Moniku Šimůnkovou, zmocněnkyni vlády pro lidská 
práva a vrchní ředitelku Sekce pro lidská práva Úřadu vlády České republiky. Třetí 
místopředsedkyní zůstala Mgr. Pavlína Kalousová. Je jisté, že dojde k racionalizaci, resp. 
rekonstrukci RVNNO i jejích výborů. Oficiální informace v tomto duchu zazní na příštím 
zasedání RVNNO, které se koná 14. února 2012. Od vedoucího Úřadu vlády dostala Sekce 
pro lidská práva, kam sekretariát RVNNO organizačně patří, úkol sepsat všechny činnosti 
a agendy, které sekretariát RVNNO vykonává, a zároveň vypsat ty z nich, které vykonávány 
být nemusí. Celé to zřejmě směřuje k dalšímu omezení naší činnosti, což v neposlední řadě 
souvisí s neustálým snižováním počtu zaměstnanců. Vláda na své schůzi dne 4. ledna 2012 
projednala dva materiály RVNNO: Rozbor financování NNO z veřejných rozpočtů v roce 
2010 a Hodnotící informaci o činnosti nadací – příjemců příspěvku z Nadačního investičního 
fondu v roce 2010. Oba materiály jsou ke stažení z našeho webu. 

Ad 4) Vystoupení zástupců Evropské platformy sociálních podniků REVES – k podpoře 
sociálního podnikání v rámci Evropské unie 

Ing. R. Haken představil přítomným oba zástupce Evropské platformy sociálních 
podniků REVES – J. Olssona a L. Martignettiho. Uvedl, že J. Olsson byl dlouholetým členem 
Evropského hospodářského a sociálního výboru, kde se věnoval zejména problematice 
sociálního podnikání a partnerství v politice soudržnosti. V současné době je předsedou 
REVES a L. Martignetti je jejím generálním tajemníkem. 

J. Olsson a L. Martignetti poté představili organizaci REVES (viz Příloha č. 2). 

Ad 5) Diskuse k vystoupení zástupců Evropské platformy sociálních podniků REVES 

V následné diskusi na dotaz doc. Ing. M. Dohnalové, CSc. odpověděl J. Olsson, že 
Česká republika (dále jen „ČR“) by neměla ztrácet čas diskusemi o definici sociální 
ekonomiky. Podle něj sociální ekonomika v ČR již existuje, alespoň v tom smyslu, jak ji 
chápe on. 

Podle PhDr. K. Schwarze jsou v ČR ze sociální ekonomiky vyloučena občanská 
sdružení. 

PhDr. P. Francová uvedla, že jedna z věcí, které by chtěli prosadit na regionální 
úrovni, je společensky odpovědné zadávání veřejných zakázek. Dále upozornila, že sociální 
ekonomika bude zcela jistě obsažena i v příštím programovém období Evropské unie. 
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Mgr. M. Horská konstatovala, že problémem se sociální ekonomikou v ČR je 
i neochota části NNO chovat se skutečně podnikatelsky. 

Ing. D. Žárský se zeptal, co by měl vzkázat NNO Zlínského kraje, které reprezentuje, 
s ohledem na sociální ekonomiku; co jim zástupci REVES doporučují? J. Olsson odpověděl, 
že by místní NNO měly při svém dalším rozvoji brát v potaz i evropský rozměr, resp. jak ho 
využít pro svůj další vývoj. 

Ing. M. Jemelka se zeptal, jaké jsou dopady sociální ekonomiky na města a obce, a co 
by mohl REVES městům a obcím doporučit. J. Olsson odpověděl, že v Evropě jsou v tomto 
ohledu velké rozdíly. V některých městech tvoří sociální ekonomika 10 % – 15 % celé 
ekonomiky, v jiných částech je to podstatně méně. Hlavním doporučením je mobilizovat své 
občany a vést s nimi dialog, identifikovat problémy a společně je řešit. 

Ad 7) Diskuse k závěrům pracovní skupiny Výboru pro regiony RVNNO 

Ing. R. Haken informoval, že dnešní schůze se účastní i poslanec R. Chlad, senátorka 
Mgr. M. Horská a europoslankyně Ing. Z. Brzobohatá. Na pozvání europoslankyně Ing. Z. 
Brzobohaté se bude ve dnech 7. – 9. května 2012 konat výjezd do Bruselu, který je určen 
především pro členy Výboru pro Evropskou unii RVNNO, nicméně zcela jistě se budou moci 
zúčastnit i členové RVNNO a ostatních jejích výborů. Ing. Z. Brzobohatá následně vystoupila 
a apelovala především na spolupráci NNO s místními samosprávami. Podala také podrobnější 
informace o výjezdu do Bruselu. Členům Výboru se poté jako senátorka představila i Mgr. M. 
Horská. 

Ad 6) Aktuální informace o aktivitách Výboru pro Evropskou unii RVNNO 

Ing. M. Vyšín uvedl, že první jednání se konalo 24. listopadu 2011 a spolu s Výborem 
pro Evropskou unii RVNNO ho pořádal Národní orgán pro koordinaci Ministerstva pro místní 
rozvoj. Na tomto prvním jednání byly prezentovány nástroje k prosazování partnerství ze 
současného programového období. Druhé jednání se konalo dne 5. ledna 2012. Jeho cílem 
bylo shrnutí poznatků z prvního jednání a formulace doporučení k vytvoření a uplatňování 
nástrojů k prosazování partnerství pro programové období 2014 – 2020. Účastníci jednání při 
formulaci svých závěrů vycházeli i z návrhů nových nařízení, kterými se budou řídit 
strukturální fondy v období 2014 – 2020. Závěry (které byly členům Výboru prezentovány) 
zatím nejsou ve finální verzi. Konečnou verzi schválí až Výbor pro Evropskou unii RVNNO 
na své schůzi dne 2. února 2012. Případné připomínky členů Výboru lze uplatnit písemně, a to 
do 31. ledna 2012. Připomínky budou projednány, nelze však zaručit jejich zapracování. 

Ad 2) Kontrola zápisu a plnění úkolů 

Ing. R. Haken uvedl, že na jednání pracovní skupiny Výboru dne 14. prosince 2011 
nebyla příliš silná účast, o to však byl větší prostor k diskusi. Zápis z tohoto jednání, kteří 
všichni členové Výboru obdrželi, Ing. R. Haken okomentoval. 
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Ad 9) Návrhy termínů schůzí Výboru pro regiony RVNNO pro rok 2012 

Příští schůze Výboru se bude konat dne 12. dubna 2012, odpovědnost za jeho 
organizaci má H. Šnajdrová. Další schůze se koná dne 1. června 2012 v Hradci Králové, 
odpovědnost má doc. Ing. M. Dohnalová, CSc. 

Ad 7) Diskuse k závěrům pracovní skupiny Výboru pro regiony RVNNO – pokračování 

Ing. R. Haken informoval o aktuálním stavu členů a hostů Výboru. Na řádné členy 
Výboru budou navrženi: poslanec R. Chlad, senátorka Mgr. M. Horská a europoslankyně 
Ing. Z. Brzobohatá. Dále vzešly návrhy na další členy Výboru: zástupce Ministerstva vnitra, 
Českomoravské konfederace odborových svazů, Výboru regionů, Ministerstva práce 
a sociálních věcí a DG Regio. Tyto organizace budou požádány o jmenování svých zástupců, 
stejně jako kraje, jejichž zástupce ve Výboru chybí. Každý člen Výboru by měl mít svého 
jmenovaného náhradníka, tento požadavek bude oficiálně formulován dopisem. 

Ad 8) Analýza krajských dotačních systémů z pohledu NNO a z pohledu krajů 

Ing. R. Haken upozornil, že některé podklady stéle chybí, přitom se jedná o svým 
způsobem jedinečný materiál, který má Ing. R. Haken za úkol prezentovat RVNNO. Poslední 
termín pro dodání chybějících podkladů stanovil Ing. R. Haken na 6. února 2012. 

Ad 10) Různé 

Ing. R. Haken uvedl, že se rozhodl požádat o zproštění funkce předsedy Výboru. 
Zdůvodnil to jednak jistou nespokojeností některých členů Výboru s jeho stylem vedení 
Výboru, a jednak tím, že Výbor vede již velice dlouho. Rád by však vykonával funkci 
místopředsedy Výboru. Ing. R. Haken navrhl na funkci předsedy Výboru jeho dosavadního 
místopředsedu M. Čermáka a Ing. D. Žárského jako druhého místopředsedu Výboru. 

L. Kubový požádal Ing. R. Hakena, aby zpracoval přehled návrhů a podnětů, které 
byly z Výboru předloženy RVNNO, a které z nich byly následně předloženy vládě. Ing. R. 
Haken odpověděl, že revizi provede spolu s M. Čermákem. 

                Ing. Roman Haken, v.r. 
           předseda Výboru 
 
 
Zpracoval: Ing. Martin Vyšín 

Sekretariát RVNNO 
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